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AARHUS UNIVERSITET 

 
Mødedato: 9. januar 2024 kl. 13.15 -14.45 

Mødested: Lokale 1448-211 
Mødeemne: EVU Båndmøde 
 

Deltagere: Kristine Elkær Rohde Lauridsen, HE, Helle Gabriel Jensen, Aarhus BSS, Lotte 

Thiessen, Nat-Tech, Tina Trang Lam, USS, Stefan Anand Ilsøe, USS 
Gæster: Mette Qvist Jensen, ARTS 
Afbud: Anni Bækgaard Langberg, LGU, Mette Sophia Bøcher Rasmussen, ARTS, Amalie 

Guldbæk Staggemeier, ARTS 
 
 
 Dagsorden 

 
1. Velkommen (5 min.) 
 
2. Rundt om bordet: Status på EVU i F24 og hvad der ellers optager fakulteterne ved 

alle (10 min.) 
 

Referat 

• Nat-Tech: Har optaget på 2 masteruddannelser og i gang med optag på 3 

øvrige masteruddannelser (akkreditering og flytning af uddannelse til KU 

undervejs). Omkring 80 TOM-pladsansøgninger (plejer at ligge omkring 

100). 

• HE: Har optaget en enkelt TOM-pladsstuderende, akademi og diplom er 

uafklarede. 

• Arts: 

o TOM-plads: Præsteuddannelsen (paragraf 1a) fylder mest, 88 an-

søgninger på resten. Og ellers er vi ved at være i mål på det reste-

rende optag. 

o Vi vil gerne fremadrettet optage startere ind i DANS og fortsæt-

tere ind i en blanketløsning (inspireret af BSS). En måde at få det 

bredt ud, så flere kan hjælpe. 

o Vi har samtidig givet nogle dispensationer, som ikke er i tråd med 

bekendtgørelsen, og det sidder vi og får rettet op på (kommet til at 

optage nogle, der ikke skulle optages jf. paragraf 1a). 

• BSS: Optager på enkeltfag på HD, optager desuden på Master i IT (30 an-

søgere på fagpakken), rusmiddel og MBA (nogenlunde på samme niveau 

som sidste år). På MBA har vi forsøgt at opløse semestertankegangen, og 

det har umiddelbart givet flere ansøgere. 
 
3. Nyt fra arbejdsgruppen for udvikling af fælles digital platform for EVU-medarbej-

dere på AU, herunder drøftelse af målsætninger for E2023 og 2024 ved Amalie 
og Helle (5 min.) 

 

Referat 

• Vi er startet, hvor det giver mening og har lavet en arbejds-

gruppe konkret for det. Konkret ift. hvordan man komme i gang med 

at lave nye tilbud (samlet forskellige how to-guides til at lave og kopiere 
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tilbud). Vi er ved at have fundet best practice, som er lagt op på en fælles 

digital platform. 

• Vi er dog ikke færdige med at kigge ind i DANS, så det arbejder vi 

videre med. 

• Det er endnu uafklaret, hvorvidt DANS bliver lagt sammen med STADS i 

regi af SIS. Uanset hvad, giver det dog mening at få dokumenteret vores 

arbejdsgange, bl.a. til nye medarbejdere. 
 
4. Nyt fra UJS ved Tina (15 min.) 

a. Nyt fra UJS generelt 
b. Orientering vedr. møde med Styrelsen om Livslang læring  
c. Orientering vedr. bekendtgørelsen om Omstillingsfonden 
d. Strategisk drøftelse om faktisk forvaltning vs. afgørelsesvirksomhed. Er 

der nogle situationer, hvor vi kan give afslag på en ansøgning uden at give 
en begrundelse? 

 

Referat 

• a) & c) Lovforslag om udmøntning af VEU-trepartsaftale 2023 er vedtaget: 

Særskilte moduler er således gjort varige. Andre tiltag er udmøntet i bl.a. 

bekendtgørelse om Åben Uddannelse på videregående niveau (ÅU) og be-

kendtgørelse om Omstillingsfonden (begge trådt i kraft per 1. januar 

2024): 

o Bekendtgørelse for ÅU: RKV skal være gratis for alle ansøgere og 

taksten bliver forhøjet på den baggrund. 

o Bekendtgørelse om Omstillingsfonden: Udvidet eksisterende mål-

gruppe, men har ikke nogen reel betydning for os på AU. Vi har 

gjort Styrelsen opmærksom, at der ikke var indsat nogle ansøg-

ningsfrister. Der henvises i bekendtgørelsen til en indberetnings-

instruks på styrelsens hjemmeside, hvori der muligvis kan findes 

yderligere information om fristerne. 

 

• b) Møde med Styrelsen om Livslang læring: Endte med at foregå på 

ledelsesniveau, da EVU spiller en central del i Kandidatreformen. Birgitte 

Højland, Anna Bak og Morten Rask deltog. Styrelsen spurgte ind til AU’s 

erfaringer og de fik EVU årsrapporten med sig. Fokus på møderne med 

universiteterne var input fra universiteterne, så der kom ikke noget nyt fra 

Styrelsen på den baggrund. 

 

• d) Ansøgning efter fristen: Hvad gør vi? Hvad er faktisk forvaltning og 

hvad er ikke? Opdatering: Styrelsens udmeldinger er ikke blevet tydeli-

gere, efter der er kommet en ny ombudsmandsafgørelse (deles med Bån-

det). Styrelsens konklusion med afsæt i afgørelsen: Vi skal træde et skridt 

tilbage med faktisk forvaltning. UJS’ råd: Hvis man er i tvivl, så hellere en 

afgørelse for meget end en for lidt. Og hvis I er i tvivl, så kontakt UJS. 

 

• NAT-Tech fortæller desuden om nogle sager, hvor UJS og Sty-

relsen har været involveret. Bl.a. har en dialog med Styrelsen udmun-

det i, at vi ikke må udbyde Bachelorprojekt på TOM-pladsordningen. Og i 
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en anden sag har vi fået et klar svar fra Styrelsen om, at vi ikke må dispen-

sere for adgangskravene på Masteruddannelsen i Informatikundervisning, 

da det er den masteruddannelse med skærpede/udvidede adgangskrav. 

Alternativet er, at uddannelsen skal akkrediteres med andre adgangskrav. 

 

• Slutteligt faciliterede Tina en diskussion om, hvordan båndet løbende 

informeres om høringer og bekendtgørelser. Pt. sker udsendelsen 

fra en hovedpostkasse, hvor Tina ikke står for at sende alt ud. Samtidig 

sendes alle høringer ud i en bred kreds, som er en fast høringsliste. 

 

Tina foreslog, at hun fremadrettet ville screene alle høringer og sørge for 

at sende dem videre til båndet. Dermed ville båndet hurtigere blive infor-

meret. Det synes alle i båndet, at der var en god idé – og ser ligeledes det 

som relevant at modtage høringer og bekendtgørelser på EVU-området. 

 

5. Opdatering af alumnesiden med medlemstilbud på EVU (https://alum-

ner.au.dk/medlemstilbud/efter-og-videreuddannelse) ved Helle (10 min.) 
 

Referat 

• Helle redegjorde for, at der på alumnesiden fremgår en tekst om rabat på 

kursus og konferencer, hvis man er medlem af AU’s alumnenetværk. Og så 

linkes der til den generelle EVU-hjemmeside for BSS. Der skal i stedet lin-

kes til en relevant underside på BSS. 

• Ingen andre i båndet havde kendskab til disse rabatter, så vi konklude-

rede, at det måtte være en BSS-rabat. Helle ville derfor følge op på dette 

med AU Alumne. 
 

6. Forslag til og videre drøftelse af EVU båndets handlingsplan for E2023 og 2024 
ved ordfører, Helle (20 min.) 
 

Referat 

• Der var umiddelbart ingen konkrete input til handlingsplanen, men vi fik i 

stedet en åben og ærlig diskussion om båndets virke, herunder 

hvilke forventninger LGU har til båndets strategiske arbejde. 

• Vi aftalte med den baggrund, at båndets LGU-repræsentant 

med fordel kan inddrages i sådan en forventningsafstemning, og 

det tilføjes derfor som et centralt punkt på det næstkommende båndmøde. 
 
7. Opfølgning på Helles orientering om Lov om Webtilgængelighed iht. bl.a. afgørel-

sesbreve og websider ved alle (5 min.) 

 

Referat 

• Vi tog en kort runde rundt om bordet, men følger yderligere op på næste 

båndmøde. Se yderligere information nedenfor (i udklippet fra referatet 

fra båndmødet 29. august 2023). 

 

 

 

https://alumner.au.dk/medlemstilbud/efter-og-videreuddannelse
https://alumner.au.dk/medlemstilbud/efter-og-videreuddannelse
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Udklip fra referat fra båndmøde 29. august 2023: 

 

• Helle fortæller, at der er tale om webtilgængelighed for at imødekomme per-

soner med diverse handicap. Og det er vigtigt, at alle tjekker webtilgængelig-

heden i tekster på hjemmesider, DANS-beskeder mv. 

o Link til AU’s side om Webtilgængelighed: https://medarbej-

dere.au.dk/strategi/itgovernance/systemlandskabet/tilgaenge-

lighed/redaktionelle-opgaver 

• Alle afgørelsesbreve, der ligger i Templify skal som udgangspunkt gerne 

være tjekket af en fakultetsmedarbejder, men vi skal være særligt opmærk-

somme, når vi tilføjer i dokumentet. Fx hvordan man indsætter et link (skal 

ikke sættes ind på et bestemt ord, men en hel sætning). 

• Anvend funktionen ”Kontrollér tilgængelighed” i Word (og under ”Gen-

nemse”). 

 

8. Punkter til næste møde (5 min.) ved ordfører, Helle 

• Intro til robotter på EVU v. Mette Sophia 

• Opfølgning på Helles reviderede vejledning til tjek af ansøgeres tidligere ind-

skrivninger v. Mette Sophia 

 

Referat 

• NAT/Tech foreslog desuden, at vi skulle snakke om strategien for EVU og 

det politiske fokus, som kunne komme – og hvordan vi i båndet får noget 

at vide. Løsning: Der er i handlingsplanen allerede indsat et punkt om 

kandidatreformen og hvis der opstår nye politiske drøftelser, så sættes det 

på dagsordenen på det efterfølgende båndmøde. 

  

9. Evt. 

 

Udsnit af årshjul 

 

November 8. november: Sidste rettidige betalingsdato for Åben 
Uddannelse (diplom, HD, DAV, AOP og DOH) i forhold 
til indberetning den 15. november. 

F
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December Indhente efterfølgende studieårs samlede udbud af 
EVU-aktivitet, inkl. beregningsgrundlag og pris på bag-
grund af nye takster/forventede takster. (Afhængigt af 
tidspunkt for aftale om Finansloven)  
 
Handlingsplan for EVU Båndet for foråret udarbejdes. 

Januar  
 

Februar Opdatering af UG.dk 
Opdatering af EVU webportal med link til fakultetsweb 
Oprettelse af efterårets udbud i STADS DANS 
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